
 
 

 

 

Informace obļanŢm obce 

Sv®sedlice 

őŜǊǾŜƴΣ őƝǎƭƻ 6/2017 

6ÜĿÅÎþ ÓÐÏÌÕÏÂéÁÎïȟ 

ŘƴŜǎ Ǌłƴƻ Ǿ фƘƻŘ ǎŜ ƪƻƴŀƭŀ ƴŀ ƪǊŀƧǎƪŞƳ ǵǌŀŘǳ hƭƻƳƻǳŎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ 

ǘƛǎƪƻǾł ƪƻƴŦŜǊŜƴŎŜΣ ƪŘŜ ōȅƭȅ ȊǾŜǌŜƧƴŠƴȅ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǎƻǳǘŠȌŜ ±ŜǎƴƛŎŜ 

ǊƻƪǳΦ {ƻǳǘŠȌ ǇǊƻōƝƘł ƴŀ ŘǾŠ ƪƻƭŀΦ YǊŀƧǎƪł ŀ ŎŜƭƻǎǘłǘƴƝΦ ½ ƪŀȌŘŞƘƻ 

ƪǊŀƧŜ ǇƻǎǘƻǳǇƝ Řƻ ŎŜƭƻǎǘłǘƴƝƘƻ ƪƻƭŀ ǇƻǳȊŜ ǾƝǘŠȊ ƪǊŀƧǎƪȇŎƘ ƪƻƭΦ Za 

hƭƻƳƻǳŎƪȇ ƪǊŀƧ ǎŜ ǎƻǳǘŠȌŜ Ȋǵőŀǎǘƴƛƭƻ ŎŜƭƪŜƳ мр ƻōŎƝΦ WƳŜƴƻǾƛǘŠ 

2ŜƘƻǾƛŎŜΣ bŠƳőƛŎŜ ƴŀŘ IŀƴƻǳΣ DǊȅƳƻǾΣ wŀŘǾŀƴƛŎŜΣ .ŠƭƻǘƝƴΣ 

tǌłǎƭŀǾƛŎŜΣ IƭłǎƴƛŎŜΣ ±łǇŜƴƴłΣ wŀǇƻǘƝƴΣ [ƛōƛƴŀΣ IŀƶƻǾƛŎŜΣ tǌƝƪŀȊȅΣ 

±ǊōłǘƪȅΣ 5ǳō ƴŀŘ aƻǊŀǾƻǳ ŀ {ǾŞǎŜŘƭƛŎŜΦ 



 
 

bŠƪǘŜǊŞ ƻōŎŜ ƧƛȌ ƳŠƭȅ Ǿ ǘŞǘƻ ǎƻǳǘŠȌƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ Ȋ ƳƛƴǳƭȇŎƘ 

ǊƻőƴƝƪǻΦ tƻǳȊŜ ǘǌƛ ƻōŎŜ ǎŜ ǎƻǳǘŠȌŜ ǵőŀǎǘƴƛƭȅ ǾǻōŜŎ ǇƻǇǊǾŞΦ  

1. mƝǎǘƻ  ±łǇŜƴƴł 

2. mƝǎǘƻ  .ŠƭƻǘƝƴ 

3. mƝǎǘƻ  IŀƶƻǾƛŎŜ 

¦ŘŠƭŜƴŞ ǎǘǳƘȅ Ȋŀ ǳǊőƛǘƻǳ ƻōƭŀǎǘ 

aƻŘǊł ǎǘǳƘŀ ς za ǎǇƻƭŜőŜƴǎƪȇ ȌƛǾƻǘ - wŀǇƻǘƝƴ 

½ŜƭŜƴł ǎǘǳƘŀ ς Ȋŀ ǇŞőƛ ƻ ȊŜƭŜƶ ŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ - Libina 

.Ɲƭł ǎǘǳƘŀ ς za őƛƴƴƻǎǘ ƳƭłŘŜȌŜ ς Dub nad Moravou 

hǊŀƴȌƻǾł ǎǘǳƘŀ ς ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ ǎŜ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇƳ ǎǳōƧŜƪǘŜƳ - ±Ǌōłǘƪȅ 

bŀǑŜ ƻōŜŎ Ǿ ǘŞǘƻ ǾŜƭƪŞ ƪƻƴƪǳǊŜƴŎƛ ȊƝǎƪŀƭŀ jednu zŜ őǘȅǌ ƳƻȌƴȇŎƘ 

ƳƛƳƻǌłŘƴȇŎƘ ƻŎŜƴŠƴƝ ŀ to Ȋŀ ǾȅǘǾłǌŜƴƝ ƘŀǊƳƻƴƛŎƪŞ ŀǘƳƻǎŦŞǊȅ 

ǇǊƻ ǾǑŜŎƘƴȅ ƎŜƴŜǊŀŎŜΦ ¢ŀǘƻ ŎŜƴŀ ǇǊƻ ƴŀǑƛ ƻōŜŎ ǇǌƛƴłǑƝ ŦƛƴŀƴőƴƝ 

ǇǊŞƳƛƛ ǾŜ ǾȇǑƛ 50.000,-. 

5ŠƪǳƧƛ ǾǑŜƳΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ƴŀ ǘŞǘƻ ŀƪŎƛ ǇƻŘƝƭŜƭƛΦ {ǇƻƭǳƻōőŀƴǻƳΣ ƳƝǎǘƴƝƳ 

ŦƛǊƳłƳΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ Ǿ ǎƻǳǘŠȌƛ ǇǊŜȊŜƴǘƻǾŀƭȅ ŀ ƳƭŀŘȇƳ ƘŀǎƛőǻƳΣ ƪǘŜǌƝ 

ƳŠƭƛ ƻǎǘǊƻǳ ǳƪłȊƪǳ ƴŀ ƘƻǌƝŎƝ ƪǳǇƪȅ ǎŜna. 

½łǾŠǊŜƳ ǎƴŀŘΣ ȌŜ Ȋ ŎŜƭŞƘƻ hƭƻƳƻǳŎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ Ƴł ƳƻȌƴƻǎǘ ǎŜ Řƻ 

ǎƻǳǘŠȌŜ ǇǌƛƘƭłǎƛǘ ǾƝŎŜ Ƨŀƪ плл ƻōŎƝΦ aȅ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ ƧŜŘƴƻǳ Ȋ ǇŀǘƴłŎǘƛΣ 

ƪǘŜǌƝ Řƻ ǘŞǘƻ ǎƻǳǘŠȌŜ ǑƭƛΦ ±ŠƴƻǾŀƭƛ ǇǌƝǇǊŀǾłƳ ǎǇƻǳǎǘǳ ŜƴŜǊƎƛŜΣ őŀǎǳ 

ŀ ǵǎƛƭƝΣ ƪǘŜǊŞ ǇǌƛƴŜǎƭƻ ǵǎǇŠŎƘΦ WǎŜƳ ǾŜƭƛŎŜ ǊłŘΣ ȌŜ ǎŜ ƴŀǇƻǇǊǾŞ 

ǇƻŘŀǌƛƭƻ ǳǎǇŠǘ ǘƻǳǘƻ ŦƻǊƳƻǳΦ aȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ǇǊƻ ƻōŜŎ ǘƻ ƧŜ ǾŜƭƛƪȇ 

ǇǌƝƴƻǎΣ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΣ ȊǾƛŘƛǘŜƭƴŠƴƝ ǎŜΦ bŜǾƛŘƝƳ ŘǻǾƻŘΣ ǇǊƻő ƴŀǑŜ ǑŀƴŎŜ 

v ǘŞǘƻ ǎƻǳǘŠȌƛ ƴŜȊƪǳǎƛǘ ƛ Ǿ ǇǌƝǑǘƝƳ roce a budeme doufat v ƧŜǑǘŠ 

ƭŜǇǑƝ ǳƳƝǎǘŠƴƝΦ   YƻƴŀǊ [ǳōƻƳƝǊΣ ǎǘŀǊƻǎǘŀ ƻōŎŜ   



 
 

/ÔÅÖþÒÜÎþ ÎÏÖïÈÏ ÄñÔÓËïÈÏ ÈĠÉĤÔñ 

V ǇłǘŜƪ нΦсΦΣ ǇǊƻōŠƘƭƻ ǎƭŀǾƴƻǎǘƴƝ ƻǘŜǾǌŜƴƝ ƴŀǑŜƘƻ ƴƻǾŞƘƻΣ 

ȊǊŜƪƻƴǎǘǊǳƻǾŀƴŞƘƻ ƘǌƛǑǘŠΦ tƻőŀǎƝ ǾȅǑƭƻΣ ŘŠǘƝ ǎ ǊƻŘƛőƛ ǇǌƛǑƭƻ ǘŀƪŞ 

ǇǌŜǾŜƭƛŎŜΦ ½ŀǇǻƧőƛƭƛ ƧǎƳŜ ƻōƭƝōŜƴȇ ǎƪłƪŀŎƝ ƘǊŀŘ ŀ ƳƻƘƭƻ ǎŜ ƧƝǘ ƴŀ 

ǾŠŎΦ CƛǊƳŀ ŘŠƭŀƭŀ ǾǑŜ ǇǊƻ ǘƻΣ ŀōȅ ǎǘƛƘƭƛ Ǿ ǘŜǊƳƝƴǳ ǾŠǘǑƛƴǳ ǇǊŀŎƝ. 

bƻǾŞ ƘŜǊƴƝ ǇǊǾƪȅ ǎŜ ƳƻƴǘƻǾŀƭȅ ŀ ƴŀǘƝǊŀƭȅ ǇǌƝƳƻ ƴŀ ƳƝǎǘŠΦ wƻȊǑƝǌƛƭŀ 

ǎŜ ǘŀƪŞ ŘƻǇŀŘƻǾł ǇƭƻŎƘŀ ǎ ƪŀőƝǊƪŜƳΦ ¦ŘŠƭŀƭƛ ƪƻƭŜƳ ƻƪǊŀǎƴŞ ǘǌŜǑƴŠ 

ŀ ǾȊƘƭŜŘƴŞƘƻ ƪŜǌŜ ƴƻǾŞ ŘǌŜǾŠƴŞ ƻōǊǳōȅΣ ŀōȅŎƘƻƳ ȊŘŜ ƳƻƘƭƛ ƭŞǇŜ 

ǎƝŎǘ ǘǊłǾǳΦ YŜ ŘǾŠƳŀ ƴƻǾȇƳ ƭŀǾƛőƪłƳ ƳłƳŜ ƧŜǑǘŠ ƻōƧŜŘƴŀƴȇ ǎǘǻƭΦ 

hōŜŎ Ǉǌƛ ǘŞǘƻ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛ ȊƴƻǾǳ ƴŀǘǌŜƭŀ ǇƻǎŜȊŜƴƝ ǇƻŘ ǇŜǊƎƻƭƻǳΣ 

ǳƪŀȊŀǘŜƭŜ ŀ ƛƴŦƻǊƳŀőƴƝ ŎŜŘǳƭŜ ǳ ƭƝǇȅΣ ƴŀǇǊƻǘƛ ŘŠǘǎƪŞƘƻ ƘǌƛǑǘŠΦ bƻǾȇ 

ƴłǘŠǊ Ƴł ǘŀƪŞ ȊƝŘƪŀ ƪƻƭŜƳ ŘŠǘǎƪŞƘƻ ƘǌƛǑǘŠΦ bŜƧŜƴ ǳ ƘǌƛǑǘŠΣ ŀƭŜ ƛ ƴŀ 

ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƳƝǎǘŜŎƘ Ǉƻ ƻōŎƛ ƧǎƳŜ ǾȅǎŀŘƛƭƛ ƴƻǾŞ ƻƪǊŀǎƴŞ ƪŜǌŜ ŀ 

ƪǾŠǘƛƴȅΦ tŜǾƴŠ ǾŠǌƝƳΣ ȌŜ ǎŜ ƘǌƛǑǘŠ ƴŜƧŜƴ ŘŠǘŜƳ ƭƝōƝΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƴŀ 

ƧŜƘƻ ǇƻŘƻōŠ ƧǎƳŜ ǎŜ ǇƻŘƝƭŜƭƛ Ƴȅ ǾǑƛŎƘƴƛΦ ZŜƧƳŞƴŀ ƘƻƧƴƻǳ ǵőŀǎǘƝ 

ƴŀ ǾŜǌŜƧƴŞ ŘŜōŀǘŠΦ bŀ ȊŘƛ ōǳŘƻǾȅ ƪǳƭǘǳǊƴƝƘƻ ŘƻƳǳ ƧǎǘŜ ǎƛ ƳƻƘƭƛ 

ǾǑƛƳƴƻǳǘ ƴƻǾŞƘƻ ǇǊƻǾƻȊƴƝƘƻ ǌłŘǳ ŘŠǘǎƪŞƘƻ ƘǌƛǑǘŠΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ 

povinnou publicitou k ǇǌƛƧŀǘŞ ŘƻǘŀŎƛ Ȋ MMR.  



 
 

,ÅÇÉÏÎÜĠÉ 

Tam od bŚehu Marny dun² stŚelby zvuk, 

na bojiġtŊ t§hne novĨ vojska pluk. 

Bez b§znŊ a strachu plane muģnĨ zrak, 
na praporu z§Ś² ļeskĨ znak. 

Do boje jdou s mysl² chladnou, 

v²tŊz² anebo padnou. 

tǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜƳŜ őǘǾǊǘŞƘƻ ƭŜƎƛƻƴłǌŜ Ȋ ƴŀǑƝ ƻōŎŜ 

[ŜƻǇƻƭŘ ±ƛƴǑ nar. 15.2.1884 ς zem. 9.7.1948 v 2ŜƭŜŎƘƻǾƛŎƝŎƘ ƴŀ 
IŀƴŞ. Svatba : 24.1.1938 s Annou Krampolovou v YƻǎǘŜƭŎƛ ƴŀ IŀƴŞ 

 

 
wƻŘƛőŜΥ  

[ŜƻǇƻƭŘ ±ƛƴǑ, nar. 29.3.1855 ς zem.18.1.1906 
!ƴǘƻƴƛŜ ±ƛƴǑƻǾł όyƝƳǎƪł Ȋ őΦǇ нлύ, nar. 27.12.1855 ς zem. 
28.1.1917 
  

 
Vlastnoruļn² podpis otce legion§Śe 



 
 

Cƻǘƪȅ ƭŜƎƛƝ ȊŜ {ƛōƛǌŜ Ȋ roku 1918. V ǘŞǘƻ ƻōƭŀǎǘƛ ƛ ǾŜ ǎǘŜƧƴŞƳ ǊƻŎŜ ƴŀ 
ǘŞǘƻ ŦǊƻƴǘŠ ōƻƧƻǾŀƭ ƛ [ŜƻǇƻƭŘ ±ƛƴǑΦ 

wƻŘ ±ƛƴǑǻ Ȍƛƭ ƴŀ őΦǇ у ŀ ōȅƭ ǇǊƻǾłȊŀƴȇ ǎ ǊƻŘŜƳ CǊŀƴƪǻ Ȋ őΦǇ мфΦ 
{ŜǎǘǊŀ ƴŀǑŜƘƻ ƭŜƎƛƻƴłǌŜ CǊŀƴǘƛǑƪŀ ±ƛƴǑƻǾł ƴŀǊΦ нуΦнΦмуус ōȅƭŀ 
ǎŜȊŘłƴŀ ǎ aŜǘƘƻŘŠƧŜƳ CǊŀƴƪŜƳ ƴŀǊΦ пΦтΦмутфΣ ƪǘŜǊȇ ōȅƭ ǊƻƭƴƝƪ ƛ 
starosta obce. V ƪƻƭƻƴŎŜ ǇƻǾƻƭłƴƝ ƻǘŎŜ ƴŀǑŜƘƻ ƭŜƎƛƻƴłǌŜΣ ƧŜ 
ǳǾŜŘŜƴ ǇǻƭƭłƴƝƪΣ  ŎƻȌ ȊƴŀƳŜƴł ŘǊȌƛǘŜƭ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞ ǇǻŘȅ ƻ ǇƭƻǑŜ 
мκн ƭłƴǳ όǘƧΦ ŎŎŀ ф ƘŀύΣ ƴŀ ƪǘŜǊŞ ƘƻǎǇƻŘŀǌƛƭΦ hǘŜŎ ƭŜƎƛƻƴłǌŜ ōȅƭ ƛ 
ǊŜǎŜǊǾƴƝƪ ǾƻȊŀǘŀƧǎǘǾŀ оΦ Ǉƭǳƪǳ ς ǾƻƧłƪΦ ±ŜƴƪƻǾŀƴŞ ŀ ǎŜŘƭłŎƛ ȊŘŀǘƴƝ 
se zachłȊŜƴƝƳ ǎ ǘŀȌƴȇƳƛ ȊǾƝǌŀǘȅ ōȅƭƛ ǇǌŜŘƴƻǎǘƴŠ ȊŀǌŀȊƻǾłƴƛ ƪ 
ǾƻȊŀǘŀƧǎǘǾǳ ŀ ƧŜŘƴƻǘƪłƳ Řƻ ǘŜǊŞƴǳΦ [ŜƻǇƻƭŘ ±ƛƴǑ ƳŠƭ ǘŜŘȅ 
ǾƻƧŜƴǎǘǾƝ Ǿ krvi.  

bŀǊƻȊŜƴƝ ƭŜƎƛƻƴłǌŜ ς ȊłȊƴŀƳ Ȋ ƳŀǘǊƛƪȅ 

MǊŀƳƻǊƻǾł ŘŜǎƪŀ Ȋŀ ǾŎƘƻŘƻǾȇƳƛ ŘǾŜǌƳƛ Ǿ ōȇǾŀƭŞ ǑƪƻƭŜ 

  



 
 

YŘȅȌ ǇǻƧŘŜǘŜ Řƻ ōȇǾŀƭŞ ǑƪƻƭȅΣ ǘŀƪ ǎƛ ƳǻȌŜǘŜ ǾǑƛƳƴƻǳǘΣ ȌŜ ƴŀ 
ƳǊŀƳƻǊƻǾŞ ŘŜǎŎŜ ǾŠƴƻǾŀƴŞ ǾǑŜƳ Ŏƻ ǎŜ ȊŀǎƭƻǳȌƛƭƛ ŀ Ǿȅƪƻƴŀƭƛ 
ǎǘŀǾōǳ ǘŞǘƻ ōǳŘƻǾȅΣ ƧŜ ǾȅǘŜǎłƴƻ ƛ ƧƳŞƴƻ [ŜƻǇƻƭŘŀ ±ƛƴǑŜΦ aȅ ǎŜ 
ƳǻȌŜƳŜ ƧŜƴ ŘƻƳƴƝǾŀǘΣ ȊŘŀ ǘƻ ōȅƭ ƴłǑ ƭŜƎƛƻƴłǌ ƴŜōƻ ƧŜƘƻ ƻǘŜŎΦ 
YŀȌŘƻǇłŘƴŠ ƪ ǘƻƳǳǘƻ ȊłǎƭǳȌƴŞƳǳ ŘƝƭǳ ǇǌƛǎǇŠƭ ƧŜŘŜƴ Ȋ nich. 

:ÜÚÎÁÍ ÖÏÊÜËÁ 

PrvƴƝ ƘƻŘƴƻǎǘ Ǿ ƭŜƎƛƝŎƘΥ ǇǊŀŎƻǾƴƝƪ 
tƻǎƭŜŘƴƝ ƘƻŘƴƻǎǘ Ǿ ƭŜƎƛƝŎƘΥ ǾƻƧƝƴ 

tǌƝƧƳŜƴƝΥ ±Lb~ 
WƳŞƴƻΥ [ŜƻǇƻƭŘ 

.ȅŘƭƛǑǘŠΥ {ǾŞǎŜŘƭƛŎŜ ƻƪǊΦ hƭƻƳƻǳŎ 
5ŀǘǳƳ ƴŀǊƻȊŜƴƝΥмрΦнΦмууп 

aƝǎǘƻ ƴŀǊƻȊŜƴƝΥ{ǾŞǎŜŘƭƛŎŜ ƻƪǊΦ hƭƻƳƻǳŎ 
5ŀǘǳƳ ŀ ƳƝǎǘƻ ǇǌƛƘƭłǑŜƴƝ Řƻ ƭŜƎƛƝΥ мΦмлΦмфмуΣ hƳǎƪ ό{ƛōƛǌύ 

YƻƴŜŎ Ǿ ƭŜƎƛƝŎƘΥ мрΦсΦмфнл 
½ƪǊŀǘƪȅ ŀǊƳłŘΣ ǳ ƪǘŜǊȇŎƘ ǎƭƻǳȌƛƭΥ[w 
tǊǾƴƝ ǵǘǾŀǊ Ǿ ƭŜƎƛƝŎƘΥоΦǇǊŀŎΦǊƻǘŀ 
tƻǎƭŜŘƴƝ ǵǘǾŀǊ Ǿ ƭŜƎƛƝŎƘΥ рΦǎǘǌΦǇƭΦ 

¢Ŝƴǘƻ őƭłƴŜƪ ǇƻƧŜŘƴłǾł ƻ ǘƻƳΣ Ƨŀƪ ōȅƭƻ ǘŠȌƪŞ Řƻǎǘŀǘ ǎŜ Ǉƻ ōƻƧƝŎƘ 
Ǿ wǳǎƪǳ ȊǇŠǘ Řƻ ǾƭŀǎǘƛΦ bŠƪŘȅ ǘƻ ǘǊǾŀƭƻ н Ǌƻƪȅ ŀ ƳƴƻƘŘȅ ƛ ǾƝŎŜΦ bŀ 
ǘǳǘƻ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘ ƴłǎ ǳǇƻȊƻǊƴƛƭ Ǉŀƴ aƛƭƻǎƭŀǾ {ǇǳǊƴȇΣ Ȋŀ ŎƻȌ Ƴǳ 
ŘŠƪǳƧƛΦ  

± αwƻȊƪŀȊŜ őŜǎƪƻǎƭƻǾŜƴǎƪȇƳ ǾƻƧłƪǻƳά ȊŜ мпΦ listopadu 
1918 ¢ƻƳłǑ DŀǊǊƛƎǳŜ aŀǎŀǊȅƪ ǇǌŜǎƴŠ ǾȅǎǘƛƘƭΣ Ŏƻ ǎŜ ƻŘ ƭŜƎƛƻƴłǌǻ 
ƧŜǑǘŠ ƻőŜƪłǾłΥ α±ȅΣ ƪǘŜǌƝ ƧǎǘŜ ōƻƧƻǾŀƭƛ ƴŀ ŦǊŀƴŎƻǳȊǎƪŞ ŀ ƛǘŀƭǎƪŞ 
ŦǊƻƴǘŠΣ ōǊȊȅ ǎŜ ǎŜǘƪłǘŜ ǎ ƴƻǾȇƳƛ ǵƪƻƭȅ ŘƻƳŀΦ bŀ ǾłǎΣ ōǊŀǘǌƛ 
v wǳǎƪǳ ŀ ƴŀ {ƛōƛǌƛΣ ƧŜ ǘŠȌǑƝ ǵƭƻƘŀΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ ƴŜƳǻȌŜǘŜ ǾǊłǘƛǘ ŘƻƳǻ 
ǘŀƪ ōǊȊȅΣ Ƨŀƪ ōȅǎǘŜ ǎƛ ǇǌłƭƛΦ bƛŎƳŞƴŠ ǘƻǳǘƻ ƻōŠǘƝ ǇƻǎƝƭƝǘŜ ǇƻȊƛŎƛ 
ƴŀǑŜƘƻ ƴłǊƻŘŀ ƴŀ ƳƝǊƻǾŞ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎƛΦά bŠƪǘŜǌƝ ǇǌƝǎƭǳǑƴƝŎi 
őŜǎƪƻǎƭƻǾŜƴǎƪŞƘƻ ǾƻƧǎƪŀ Ǉƭǳƭƛ Ȋ ±ƭŀŘƛǾƻǎǘƻƪǳ ǇǌŜǎ ¢ƛŎƘȇ ƻŎŜłƴ ƴŀ 
ȊłǇŀŘƴƝ ǇƻōǌŜȌƝ ¦{!Σ Ǉŀƪ ŎŜǎǘƻǾŀƭƛ ǾƭŀƪŜƳ ǇǌŜǎ ǎŜǾŜǊƻŀƳŜǊƛŎƪȇ 
ƪƻƴǘƛƴŜƴǘ ŀ ǇƻǘŞ ȊƴƻǾǳ ƭƻŘƝ Řƻ ƴŠƪǘŜǊŞƘƻ Ȋ ŜǾǊƻǇǎƪȇŎƘ ǇǌƝǎǘŀǾǻΦ 



 
 

5ǊǳƘł ǘǊŀǎŀΣ ƪǘŜǊƻǳ ǎŜ ŘƻƳǻ Řƻǎǘŀƭŀ ǾŠǘǑƛƴŀ ƭŜƎƛƻƴłǌǻΣ ǾŜŘƭŀ 
koƭŜƳ őƝƴǎƪŞƘƻ ǇƻōǌŜȌƝ Řƻ {ƛƴƎŀǇǳǊǳΣ ǇǌŜǎ .ŜƴƎłƭǎƪȇ ȊłƭƛǾ ƴŀ 
/ŜƧƭƻƴ ŀ ǇƻǘŞ wǳŘȇƳ ƳƻǌŜƳ ŀ {ǳŜȊǎƪȇƳ ǇǊǻǇƭŀǾŜƳ Řƻ ¢ŜǊǎǘǳΣ 
ƴȅƴƝ ƧƛȌ ƛǘŀƭǎƪŞƘƻΦ 

 bŠƪǘŜǊŞ ǾǑŀƪ Ǉƻǘƪŀƭ Ȋŀ Ǿłƭƪȅ ƻǎǳŘΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǘŠƳǘƻ ǎŎƘŞƳŀǘǻƳ 
ǾȅƳȅƪŀƭΦ ½ŎŜƭŀ ȊǾƭłǑǘƴƝ ǾłƭŜőƴƻǳ ŀƴŀōłȊƛ ǇǊƻȌƛƭ ƳŜŘƛƪ WƻǎŜf Aul 
(1894ςмфрсύΦ WƛȌ Ǿ srpnu 1914 ōȅƭ ƴŀ ƘŀƭƛőǎƪŞ ŦǊƻƴǘŠ ǊŀƴŠƴ ŀ ȊŀƧŀǘ 
wǳǎȅΣ ƪǘŜǌƝ ƧŜƧ ǎŜ ȊŀƧŀǘŜŎƪȇƳ ǘǊŀƴǎǇƻǊǘŜƳ ŘƻǇǊŀǾƛƭƛ Řƻ {ǘǌŜŘƴƝ !ǎƛŜΦ 
błǎƭŜŘǳƧƝŎƝ őǘȅǌƛ Ǌƻƪȅ ȌƛǾƻǘŀ ǎǘǊłǾƛƭ ƴŀ ƳƴƻƘŀ ƳƝǎǘŜŎƘ Ǿ ŘƴŜǑƴƝƳ 
¢ǳǊƪƳŜƴƛǎǘłƴǳ ŀ ¦ȊōŜƪƛǎǘłƴǳΦ tǌŜŘ ƳǳǎƭƛƳǎƪȇƳƛ ǇƻǾstalci uprchl 
roku 1918 Řƻ .ǳŎƘŀǊȅΣ ƪŘŜ ǎŜ ŘƝƪȅ ǎǾȇƳ ƳŜŘƛŎƝƴǎƪȇƳ ȊƴŀƭƻǎǘŜƳ 
ǎǘŀƭ ƭŞƪŀǌŜƳ ōǳŎƘŀǊǎƪŞƘƻ ŜƳƝǊŀΦ V roce 1920 ǾȅǇǳƪƭ ƻȊōǊƻƧŜƴȇ 
ƪƻƴŦƭƛƪǘ ƳŜȊƛ .ǳŎƘŀǊƻǳ ŀ ōƻƭǑŜǾƛŎƪƻǳ ǾƭłŘƻǳ Ǿ ¢ŀǑƪŜƴǘǳΦ !ǳƭ ǎŜ 
ǊƻȊƘƻŘƭ ǘǳǘƻ ƴŜōŜȊǇŜőƴƻǳ ƻōƭŀǎǘ ŘŜŦƛƴƛǘƛǾƴŠ ƻǇǳǎǘƛǘΦ bŜƳŠl to 
ǾǑŀƪ ƧŜŘƴƻŘǳŎƘŞΥ ƪ odchodu z ƳŠǎǘŀ ōȅƭƻ ǘǌŜōŀ ȊǾƭłǑǘƴƝƘƻ 
ǇƻǾƻƭŜƴƝΦ tƻőłǘƪŜƳ Řǳōƴŀ мфнл ƧŜ ȊƝǎƪŀƭ ƴŜƧŜƴ ǇǊƻ ǎŜōŜΣ ŀƭŜ ƛ pro 
ƳŀƴȌŜƭƪǳΣ ǎǾŞƘƻ ǎƭƻǾŜƴǎƪŞƘƻ ǎƭǳƘǳ IǊŀŘǎƪŞƘƻ ŀ ƴŠƪƻƭƛƪ ǊǳǎƪȇŎƘ 
ǇǌłǘŜƭΦ WŜŘƛƴł ŎŜǎǘŀ Ȋ ǊǳǎƪŞ {ǘǌŜŘƴƝ !ǎƛŜ ȊƳƝǘŀƴŞ ƻōőŀƴǎƪƻǳ Ǿłƭƪƻǳ 
ǾŜŘƭŀ ǇǌŜǎ !ŦƎƘłƴƛǎǘłƴ ǎ ŘƛǾƻƪȇƳ ǇƻƘƻǌƝƳ IƛƴŘǵƪǳǑΦ YƻƴŎŜƳ 
ƪǾŠǘƴŀ мфнл  ƳǳǎŜƭƛ őƭŜƴƻǾŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǇǌŜƪǊƻőƛǘ ǇǊǻǎƳȅƪ Yŀǘǘŀ-
Yǳǘŀƭ ƭŜȌƝŎƝ ǾŜ ǾȇǑŎŜ отпп Ƴ ŀ ǇƻǘŞ ǎŜ Řƻǎǘŀƭƛ Řƻ .ŀƳƧłƴǳ 
s ƎƛƎŀƴǘƛŎƪȇƳƛ ǎƪŀƭƴƝƳƛ ǎƻŎƘŀƳƛ .ǳŘŘƘȅ όƧŜȌ ƴŀ ƧŀǌŜ Ǌƻƪǳ 
2001 Ȋƴƛőƛƭƛ ŦŀƴŀǘƛőǘƝ ōƻƧƻǾƴƝŎƛ ¢łƭƛōłƴǳύΦ tƻ ǇǌŜƪǊƻőŜƴƝ ǇǊǻǎƳȅƪǳ 
tŠǘ ǎƭƻƴǻ όtŀƴŘȌ Cƛƭƻƴύ ǾŜ ǾȇǑŎŜ ǘŞƳŠǌ őǘȅǌƛ ǘƛǎƝŎŜ ƳŜǘǊǻ ǎŜǎǘƻǳǇƛƭƛ 
Řƻ YłōǳƭǳΦ !ǳƭƻǾŀ ǎƪǳǇƛƴŀ Ǉŀƪ ŎŜǎǘƻǾŀƭŀ ǇǌŜǎ 5ȌŀƭłƭłōłŘ Řƻ 
.ǊƛǘǎƪŞ LƴŘƛŜΣ ƪŘŜ ōȅƭ ƧŜƧƝƳ ǇǊǾƴƝƳ ŎƝƭŜƳ tŞǑłǾŀǊ Ǿ ŘƴŜǑƴƝƳ 
tłƪƛǎǘłƴǳΦ5Ɲƪȅ ǾǎǘǌƝŎƴƻǎǘƛ ōǊƛǘǎƪȇŎƘ ƪƻƭƻƴƛłƭƴƝŎƘ ǵǌŀŘǻ ƳƻƘƭƛ 
ǇǌƝǎƭǳǑƴƝŎƛ ǎƪǳǇƛƴƪȅ Řłƭ ŎŜǎǘƻǾŀǘ ǾƭŀƪŜƳΣ ƧƝƳȌ ƴŜƧǇǊǾŜ ŘƻǎǇŠƭƛ Řƻ 
.ŞƭƎłƻƴǳ Ǿ ȊłǇŀŘƴƝ LƴŘƛƛΣ ƪŘŜ ǎŜ ƭŞőƛƭŀ ǇŀƴƝ !ǳƭƻǾłΦ bŀ bƻǾȇ Ǌƻƪ 
1921 ƻŘƧŜƭƛ ǾƭŀƪŜƳ Řƻ .ƻƳōŀƧŜΣ ƻŘƪǳŘ ƭƻŘƝ ǇǌŜǎ {ǳŜȊǎƪȇ ǇǊǻǇƭŀǾ 
ŘƻǇƭǳƭƛ Řƻ .ŜƴłǘŜƪΦ tƻ ǘŞƳŠǌ ǎŜŘƳƛ ƭŜǘŜŎƘ !ǳƭ ȊƴƻǾǳ 
ǎǇŀǘǌƛƭ Prahu. 
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Info k  ÌÅÇÉÏÎÜĠĳÍ ȡ 

V ǇǳōƭƛƪŀŎƝŎƘ ǳǾłŘƝƳ ǇƻǳȊŜ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ Ȋ ǾŜǌŜƧƴŠ ŘƻǎǘǳǇƴȇŎƘ 
ȊŘǊƻƧǻΦ ¢ƻ ȊƴŀƳŜƴł ȊŜ ȊŘǊƻƧǻΣ ƪŜ ƪǘŜǊȇƳ ǎŜ Řƻǎǘŀƴƻǳ ǾǑƛŎƘƴƛΦ WƛƴŞ 
ǵŘŀƧŜ ȊǾŜǌŜƧƶǳƧƛ ǇƻǳȊŜ ȊŜ ǎǾƻƭŜƴƝƳ ȌƛƧƝŎƝ ƻǎƻōȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ǘƻ ǘȇƪłΦ 
tƻƪǳŘ ƴŠƪƻƘƻ ƴŜȊŀǎǘƛƘƴǳΣ ƴŜōƻ ƴŜƳłƳ ǎǾƻƭŜƴƝ ŀ Ȋ ǾŜǌŜƧƴŠ 
ŘƻǎǘǳǇƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ǘȅǘƻ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ƴŜȊƝǎƪłƳΣ ǘŀƪ ƧŜ ƴŜǇǳōƭƛƪǳƧƛΦ 
±ƛȊΦ ƻŎƘǊŀƴŀ ƻǎƻōƴƝŎƘ ǵŘŀƧǻΦ tǊƻǘƻ ƴŜƧǎƻǳ ƴŠƪǘŜǊŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ 
ǵǇƭƴŞΣ ŀƭŜ ǾŠǌƝƳΣ ȌŜ ƛ ǘŀƪ Ƨǎƻǳ ǇǊƻ Ǿłǎ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ŀ 
ƴŜǘǊłǾƝƳ őŀǎ ǾŜ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ ŀǊŎƘƛǾŜŎƘ ŀ ŘŜōŀǘłŎƘ ȊōȅǘŜőƴŠΦ 

0ÏÈÜÄËÏÖĻ ÌÅÓ 

Dne 10.6.2лмт ǇƻǌłŘŀƭŀ ƴŀǑŜ ƻōŜŎ ǇƻƘłŘƪƻǾȇ ƭŜǎΦ włƴƻ ǎŜ ȊŘłƭƻΣ 

ȌŜ ǇƻőŀǎƝ ǘŞǘƻ ŀƪŎƛ ƴŜǇǌŜƧŜΣ ŀǾǑŀƪ Řƻ ǇƭłƴƻǾŀƴŞƘƻ Ȋŀőłǘƪǳ ǎŜ 

ƳǊŀőƴŀ ǊƻȊŜƘƴŀƭŀ ŀ ƻōƭƻƘŀ ǎŜ ǾȅƧŀǎƴƛƭŀΦ tƻǊǳőƛǘ ǾŠǘǊǳΣ ŘŜǑǘƛ ǎǘłƭŜ 

ƴŜǳƳƝƳŜΣ ŀƭŜ ǇǌłƴƝ ŘŠǘƝ ŀ ƴłǎ ǾǑŜŎƘ ƳƻȌƴł ǇǌŜŎƛ ƧŜƴ ǇƻőŀǎƝ 

ovlivnilo. Kdo vƝΦ 5ƻ ŀƪŎŜ ǎŜ ȊŀǇƻƧƛƭŀ ƪǊƻƳŠ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΣ ǎǇƻǊǘƻǾƴƝ 

ŀ ƪǳƭǘǳǊƴƝ ƪƻƳƛǎŜΣ ǘŀƪŞ ǎǇƻǳǎǘŀ ŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƝƪǻΦ ±ǑŜ ōȅƭƻ 

ǇǌŜŘŜƳ ŘƻƘƻŘƴǳǘƻ ŀ Ǉƻ ŎŜƭƻǳ Řƻōǳ ƧǎƳŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ǘłƘƭƛ Ȋŀ ƧŜŘŜƴ 

ǇǊƻǾŀȊΦ bŀ ƪŀȌŘŞƳ ǎǘŀƴƻǾƛǑǘƛ ōȅƭŀ ǇƻƘłŘƪƻǾł ǇƻǎǘŀǾŀ ǾőŜǘƴŠ 

ƪǳƭƛǎȅΦ tƭƴƛƭȅ ǎŜ ǵƪƻƭȅ ŀ ƻŘƳŠƶƻǾŀƭȅ ǎŜ ƳƛƳƻǌłŘƴŞ Ǿȇƪƻƴȅ J. Po 

ǾȅőŜǊǇłǾŀƧƝŎƝ ŎŜǎǘŠ, ōȅƭƻ ǘǌŜōŀ ŘƻǇƭƴƛǘ ŜƴŜǊƎƛƛΦ Wŀƪ ƴŀ ǘƻΣ ǾƝ ƴŜƧƭƝǇ 

Ƙƻǎǘƛƴǎƪȇ ±łŎƭŀǾ wǳǎƪȇ ŀ ƧŜƘƻ ǾŠǊƴł ƎŀǎǘǊƻƴƻƳƛŎƪł ǎƪǳǇƛƴŀΣ ƪǘŜǊł 

ǇǌƛǇǊŀǾƛƭŀ ǘƻ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ǇǊƻ ƳŀƭŞ ƛ ǾŜƭƪŞ ǎǘǊłǾƴƝƪȅΦ 5Šǘƛ Ǉƻ ŘƻǇƭƴŠƴƝ 

ƪŀƭƻǊƛƝ ƳŀƭƻǾŀƭȅ ƴŀ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴŞ Ǉƭłǘƴƻ ŀ ŘƻǎǇŠƭƝ ǊŜƭŀȄƻǾŀƭƛ ƴŀ ƴƻǾŠ 

ȊǊŜƪƻƴǎǘǊǳƻǾŀƴŞƳ ƻōŜŎƴƝƳ ŘǾƻǌŜΦ ¨ǎƳŠǾ ŘŠǘƝΣ ƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƛǑƭƻ ср, 

ōȅƭ ǘƻǳ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ƻŘƳŠƴƻǳ ǇǊƻ ǾǑŜŎƘƴȅΦ /ŜƭƪƻǾȇ ǇƻőŜǘ 

ȊǵőŀǎǘƴŠƴȇŎƘ ǇǌŜǎłƘƭ őƝǎƭƻ мслΦ 5ŠƪǳƧŜƳŜ ƳƴƻƘƻƪǊłǘ ǾǑŜƳ 

ŘƻōǊƻǾƻƭƴƝƪǻƳ ŀ őƭŜƴǻƳ ǎǇƻǊǘƻǾƴƝ ŀ ƪǳƭǘǳǊƴƝ ƪƻƳƛǎŜ, ōŜȊ ƪǘŜǊȇŎƘ 

ōȅ ǘŀǘƻ ŀƪŎŜ ƴŜƳŠƭŀ ȊŘŀƭŜƪŀ ǘŀƪƻǾŞ ǇŀǊŀƳŜǘǊȅ ŀ ǵǊƻǾŜƶΦ 
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6ïĤÐÌÅÃÈÔ ÐÏ ÄñÄÉÎÓËÅ ȡ 

aŀƪŀƭƻ ŀ ƪǳǙƛƭƻ ǎŜ ŎŜƭȅ ŘƶŜΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘŀƪƻǾŞ ǇƻƘłŘƪƻǾŞ ƭŜǎ Ƴƻǎƛ 

ōŜǘ ŘƻőŜǎǘŀ ǇƻƘłŘƪƻǾŞΦ 5ŠŎƪŀ ǘŀƪ ƭŜƘƪƻ ƴŜƻƪƳƛǘŜǘŜ J  IŘŜȌ 

ǎŜƳ Ǿ ǎƻōƻǘƻ Ǌłƴƻ ǾǎǘłǾŀƭ Ȋ ƭƻȌƪŀ ΣǘƻǑ ǎŜƳ ƳŜǎƭŜƭΣ ȌŜ ƴŀ ƳƶŜ 

őŜǊǘ ƳƭłǙƛƭ ŎŜƭƽ ƴƻŎ ƘǊŀŎƘΦ aƻƧƛ ǘƻ ƴŜƻǑƭƻ ŀ ǇƻǾƛŘłΣ ƴƻΣ ǎǘǊŞŎ ǎƽ 

zas dnes v ƳŀǊǑƻ J 9ƴƻƳ ǎŜƳ ƴŀŘ ǘȅƳ ƳłǾƭ ǇŀǇǊőƽΦ bŜŘŀƭƻ ǎŜ 

ǎǾƛǙƛǙΦ  aƻǎŜƭ ǎŜƳ ǎŜ ŘŀǙ Řƻ ƪƻǇŜ ŀ ǾŜǘłƘƴƽǘ Ȋ ǊƻƪłǾƻ ƴŜōƻ ǎǇƛǑ 

gebolŜ ǘƻ ƴŞƭŜǇǑƛΦ bŜŎƘǙŜƭ ǎŜƳ ǊŜǎƪƻǾŀǘ ƴŜƧŀƪȅƘƻ ȊŀƪƻŎƽǌŜƴȅƘƻ  

ǑƻǑƶŀΣ ƪǘŜǊŞ Ƴł Ƴƛǎǘƻ ŎƻƳƛƭƪŀ Ǿ ǊƻőŜƴƪłŎƘ ōǊŘŜőƪƻ ŀ ƘǊƴŜ ǎŜ 

ǘƻ ǇǌƛƳƻ ƴŀ ƳƶŜ J Φ ±őŜŎƪƻ ƴŀƪƻƴŜŎ ƪƭŀǇƭƻ ŀ ƳŜ ǎƳŜ ƳƻƘƭŜ 

ȊŀőƛǙΦ  bŀ ƻōŜŎƶƛƳ ŘǾƻǌŜ ǎŜ ƻƘłƶŜƭ ǊŀŦƛƪƽ ŘƛǊŜƪǘƻǊǎƪŞ tLw#¢Σ 

ƪǘŜǊŞ ǾŜǇƽǑǙŜƭ ŘŠŎƪŀ Řƻ ōłŎƘƻǊƪƻǾȅƘƻ ǎǾŠǘŀΦ bŀ ǇǊǾƶƝƳ 

ǎǘŀƴƻǾƛǑǙƻ ǇƻŘ ǾǊōƽ ōŜƭ ±h5dLY Σ ƪǘŜǊŞ ƳƶŜƭ ǘŀƪ ǾŜƭƪŜ ƻƪłƭŜΣ ȌŜ 

Ƴƻ ŜǑőŜ ǘŜř ǇǌŜŘ ǎǇŀƶƛƳ ƴŜƴŘƽ ǎǇƻǎǙƛǘ ƪƭŀǇƪŜ ǇǌŜǎ ǇŀƴŜƴƪŜΦ 

5ǊǳƘł ȊŀǎǘłŦƪŀ ōŜƭŀ Ǿ ŘƛǾƻƪŞ ǇǊŞǊƛƛ Lb5LW#b¦ Ȋ ƪƳŜƶŀ Iǳǎȅ 

tȅǊŀΦ Yw!Yhbh~ ȊŜ ǎƻƧƪƽ ƴŀ ǘǌŜǙƛƳ Ǒǘƻƪǳ ǾŜǘŀƭ ǾǑŜŎƪŜ ǾŜ 



 
 

ǎǾƻƧŜƳ ƭŜǎŜΦ 2ǘǾǊǘŜ ǎǘŀƴƻǾƛǑǙŜ ōŜƭƻ ǇƭƴŜ 2!wh5=WbL/Y9Ih 

w9W!Φ ¢ƻǘƻ ƳŜǎǘƻ ǎŜƳ ŎƘŜǎǘŀǙ ƴŜƳƻǎŜƭΣ ōƻ ƴŀǑŀ őŀǊŀƳƻǊŀ  ǇǊƻ 

ǾǑŜŎƪƻ Ǉƻǎƭŀƭŀ ƪƻǑǙƛǎƪƻ ŀ ƭƻƎŜǎǘŜŎƪŜ ǎŜ ǘŀƪ ǇǌŜǇǊŀǾŜƭŀ ǎŀƳŀΦ 

~Ywh.#2/L Ȋ ǇƧŜǘƪŜ ōŜƭŜ ŀ ǎƽ ŘƭƻƘƻŘƻōŠ ǘŀƭŜƴǘƻǾŀƴŞ Ƴƛǎǘƶƛ 

hmyz. h ǘŜƳ ǾǑŜŎƛ ǾƛƳŜΦ ±hW#/L ƴŀ ǑŜǎǘŎŜ ƪǌŜǾŞ ǇǊŀŎƘ 

v ōŀƳōƛǘƪłŎƘ ƴŜƳƧŜƭŜΦ ±ǑŜŎƪƻ ǾŀƭŜƭŜ ǊƻǾƴƽ Řƻ ǘŞǊǳΦ ¢ǊƻŎƘƻ 

řŀǎƻ ōŜƭƻ ƴŀ ǎŜŘƳŜőŎŜ ǳ ƻƘƶƛǑǙŀΣ ƘŘŜ ōŜƭŜ 5L±h~L Ǿ chlopatem 

ƪƻȌƻŎƘƻΣ ƪǘŜǊŞ ōŜƭ ǳřŜƭŀƴŞ Ȋ ƘŘŜƧŀƪŞ ǇƻǘǾƻǊŜ. hǎƳł ōŜƭŀ 

6L±h¿9bY! 9[{!Φ IŘŜȌ ǎŜƳ Ǒƛƭ ƪƻƭŜƳΣ ǘƻǑ ǎŜƳ ƳŜǎƭŜƭΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ 

ǎŀƳŀ ŘŎŞǊŀ 5ƛƻǾŀΦ 

IŘŜǑ ǘƻ ǎƘǊƴƻ Ǿ ƪƻǎǘŎŜΣ ǘƻǑ ƳƻǎƛƳ ǌƛŎǘΣ ȌŜ ōŜǎǘŀƭŜƴǘƻ ƴŜōŜƭ 
ƶƛƪŘƻΦ  .Ŝƭƻ ǘƻ ǇǌŜǎƶŜ ƴŀƻǇŀƪΦ 

±ǑŜŎƛ ōŜƭŜ ōŜȊǾŀŘƶƛΦ 

aŜǎƭƛƳΣ ȌŜ ōŜ őƻőŜƭ ŎŜƭŞ ǎƭŀǾƴŞ IƻƭƭŜǿƻƻŘΦ 

{ŎŞƴŀǌ ŀ ǊŜȌƛƧŀ Υ YǊŀƪƻƴƻǑ 

IǊłƭŜ ŀ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀƭŜ Υ 

StraǑƴŞ ǇƛǊłǘǎƪŞ ǇƻŘƳƛǎǘǊ - [ǳōƻƳƝǊ YƻƴŀǊ 

~ƻǇŜƴŀǘŞ ǾƻŘƶƛƪ - CǊŀƴǘƛǑŜƪ wƛŎƘǘŜǊ 

±ŜǑǾŜƘƭŞ ƛƴŘƛƧłƴ ǎ ƛƴŘƛƧłƴƪƽ - CǊŀƴǘƛǑŜƪ ŀ aŀǊŎŜƭŀ CƛŀƭƻǾƛ 

CƽǎŀǘŞ ƪǊŀƪƻƴƻǑ ǎ ōŞőłƪŜƳ ς ¢ƻ ōŜƭ Ŧŀƪǘ ǇǊŀǾŞ YǊŀƪƻƴƻǑ J 

½ƻōŀǘł ƧŜŘƻōŀōŀ ς tŜǘǊŀ ~ƛƳƪƻǾł 

~ƪǊƻōłőŎƛ ƭŞǘŀŦƪŀ ǎ ƘƳȅȊŜƴƪƽ ς Michaeƭŀ .ŜǊƪƻǾł ŀ ¢ŜǊŜȊŀ 
bŀǾǊłǘƛƭƻǾł 



 
 

5ǊŀƎƽƶƛ  ς aŀǊǘƛƴ YǊłƭƻǾƛő ŀ wƛŎƘŀǊŘ YƻǑǙłƭŜƪ ȊŜ ǎǾƻƧƽ ǇǳǎŜƴƪƽ  

/ƘƻƴŘŜƭŀǙƛ ƴŜŀƴŘǊǘłƭŎƛ ς aƛŎƘŀƭ 5ƛǊōłƪ ŀ [ƛōƻǊ 9ƭƛłǑ 

2ƻőŀǾł ŀōŀǘŜǑŀ 9ƭǎŀ ς tŜǘǊŀ .ŜǊƪƻǾł 

{ǇƻƴȊƻǊǎƪŞ ŘŀǊΥ IŜƭŜƴŀ hƘŜǊƻǾł 

Cŀƶ ƛdlo ŀ ǾǑŜŎƪƻ ƪƻƭŜƳ ǘŜƘƻ ȊƳłƪƭŀ ǎƪƻǇŜƴŀ ±Şƴȅ wǳǎƪȅƘƻΦ 

.Ŝƭ ǘƻ Ŧŀƶ ŘŜƶΦ bŜǾƛřŜƭ ǎŜƳ ŀƶƛ ȊƘƭƛŘƻ ŀƶƛ ǑƪƭƛōƻΦ tǌŜǑƭŀ ƪƻǇŀ 
ŘŠŎŜƪ ŀ ƪ ǘŜƳƻ ŜǑőŜ ŘǾŠ ƪƻǇŜ ŘƻǎǇƧŜƭŞŎƘΦ bƻΣ ŀǘƻǑ Ŏƻ ǾƛŎ ŎƘǙŜǙ 
J 

6ŜƪƻƧƻ ǘŜƳ Ŏƻ ƘǊłƭŜΣ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀƭŜ ŀ ǾǑŜŎƪŞƳ Ŏƻ ǇǌŜǑƭŜΦ 

Bohuslav Ohera 

4ÒÁÎÓÆÕÚÎþ ÏÄÄñÌÅÎþ /ÌÏÍÏÕÃ 

V ŘƴŜǑƴƝ ƳƻŘŜǊƴƝ ŀ ǳǎǇŠŎƘŀƴŞ ŘƻōŠ ǎƛ ƳłƭƻƪŘƻ ƴŀƧŘŜ őŀǎ ƴŀ ǎŜōŜ 
ƴŀǘƻȌ ƴŀ ŘǊǳƘŞΦ bŀǑŜ ŘłǊŎƻǾǎƪł ȊłƪƭŀŘƴŀ ǎǘłǊƴŜΣ ƳƭŀŘł ƎŜƴŜǊŀŎŜ 
ƴŀǾǑǘŠǾǳƧŜ ƪƻƳŜǊőƴƝ ŎŜƴǘǊŀΣ ƪŘŜ ƴŠƪŘȅΣ ŀȌ ƴŜƻǇŀǘǊƴŠ ŘŀǊǳƧŜ ǘƻ 
ƴŜƧǾȊłŎƴŠƧǑƝ Ŏƻ ƳłΦ 

tǊƻǘƻ ƧǎƳŜ ǎŜ Ƨŀƪƻ ¢ǊŀƴǎŦǳȊƴƝ ƻŘŘŠƭŜƴƝ CŀƪǳƭǘƴƝ nemocnice 
hƭƻƳƻǳŎ ǊƻȊƘƻŘƭƛ ƧƝǘ ƴƻǾƻǳΣ ƳƻȌƴł ƛ ƳƻŘŜǊƴŠƧǑƝ ŎŜǎǘƻǳΦ bŀǑƝ 
ǎƴŀƘƻǳ ƧŜ ƘƭŀǾƴŠ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀǘ ǑƛǊƻƪƻǳ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘ ƻ ǇƻǘǌŜōŠ ƪǊǾŜΦ 
{Ǉƻǳǎǘŀ ƭƛŘƝΣ ŀƴƛ ƴŜǘǳǑƝ Ƨŀƪ ƧŜ ƪǊŜǾΣ ƪǘŜǊł ƧƛƳ ƪƻƭǳƧŜ Ǿ ȌƛƭłŎƘ ŘǻƭŜȌƛǘłΦ 
5ƴŜǎ ƴłǎ ƻǾƭłŘŀƧƝ ƳƻŘŜǊƴƝ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜΣ ƻōƧŜŘƴłƳŜ ǎi kdykoliv 
ŎƻƪƻƭƛǾΣ ŀƭŜ ƪǊŜǾ ǎǘłƭŜ ǾȅǊƻōƛǘ ƴŜǳƳƝƳŜΦ tǊƻǘƻ ǇƻǌłŘłƳŜ 
ǇǌŜŘƴłǑƪȅ ƴŀ ǎǘǌŜŘƴƝŎƘ ǑƪƻƭłŎƘΣ ƻǊƎŀƴƛȊǳƧŜƳŜ ŀ ǵőŀǎǘƴƝƳŜ ǎŜ 
ǊǻȊƴȇŎƘ ŀƪŎƝΣ ƪŘȅ ǎŜ ǎƴŀȌƝƳŜ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀǘ ǑƛǊƻƪƻǳ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘ ŀ ǘŀƪŞ 
ǊŜŀƭƛȊǳƧŜƳŜ ǎǇƻƭŜőƴŞ-ƘǊƻƳŀŘƴŞ ƻŘōŠǊȅ ǇǊƻ ǎƪǳǇƛƴƪȅ ƪŀƳŀǊłŘǻΣ 
koleƎǻ Ȋ ǇǊłŎŜΣ ǎǘǳŘŜƴǘǻ ŀǇƻŘΦ ±ǑƛƳƭƛ ƧǎƳŜ ǎƛ ǘƻǘƛȌΣ ȌŜ ƴŜƧǘŠȌǑƝ ƧŜ 
ǇǊǾƴƝ ƪǊƻƪΦ YǊƻƪ ǎŜ ƻŘƘƻŘƭŀǘ ƴŀǾǑǘƝǾƛǘ ǘǊŀƴǎŦǳȊƴƝ ƻŘŘŠƭŜƴƝΦ {ǘǊŀŎƘ 
z ƴŜȊƴłƳŀΦ 5łǊŎƻǾǎǘǾƝ ƪǊǾŜ ƧŜ ǘƻǘƛȌ ȊǾƭłǑǘƴƝ ƻŘǾŠǘǾƝ ƳŜŘƛŎƝƴȅΦ bƛŎ 



 
 

ƴłǎ ƴŜōƻƭƝΣ ƴƛŎ ƴłǎ ƴŜǘǊłǇƝ ŀ ǇǊƻǘƻ ǇƻƪǳŘ ƴŜƳłƳŜ ŘǻǾƻŘ όǘŠȌŎŜ 
ƴŜƳƻŎƴŞƘƻ ōƭƝȊƪŞƘƻ őƭƻǾŠƪŀΣ ǇǌƝǇΦ ƴŠƧŀƪŞ ƴŜǑǘŠǎǘƝ Ǿ ƻƪƻƭƝΧύΣ ǘŀƪ 
ŘłǊŎƻǾǎǘǾƝ ƪǊǾŜ ƻŘƪƭłŘłƳŜ ƴŀ ŀȌΧ tǊƻǘƻ ǾƝǘłƳŜ ǎƪǳǇƛƴƪȅ ŘłǊŎǻΣ 
ƪŘȅ ȊƪǳǑŜƴƝ ŘłǊŎƛ ǾŜȊƳƻǳ ƳŜȊƛ ǎŜōŜ ǇǊǾƻŘłǊŎŜΦ YŘȅ Ƴǳ ƻ ƻŘōŠǊǳ 
ƴŠŎƻ ǇƻǾƝΣ ǇǌƛǇǊŀǾƝ Ƙƻ ƴŀ ǘƻΣ Ŏƻ Ƙƻ őŜƪł ŀ ǇǊƻƧŘƻǳ ǎƛ ǎ ƴƝƳ 
samƻǘƴȇƳ ƻŘōŠǊŜƳΦ 

bŀǑƝ ǎƴŀƘƻǳ ƧŜ ƧƝǘ ǎ Řƻōƻǳ ŀ ǾȅǳȌƝǾŀǘ ƴŜƧƳƻŘŜǊƴŠƧǑƝŎƘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ 
jak k ȊƝǎƪłǾłƴƝ ŘłǊŎǻ ǎŀƳƻǘƴȇŎƘΣ ǘŀƪ ōȇǘ Ǿ ƴŜǳǎǘłƭŞƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ 
s ŘłǊŎƛ ǎǘłǾŀƧƝŎƝƳƛΦ Wŀƪƻ ¢ǊŀƴǎŦǳȊƴƝ ƻŘŘŠƭŜƴƝ CŀƪǳƭǘƴƝ ƴŜƳƻŎƴƛŎŜ 
hƭƻƳƻǳŎ ǇƻǳȌƝǾłƳŜ ŦŀŎŜōƻƻƪ όwww.facebook.com/470ml), 
ƛƴǎǘŀƎǊŀƳ όǘǊŀƴǎŦǳȊƴƛψƻŘŘψƻƭƻƳƻǳŎύΣ ƳłƳŜ ȊǾŜǌŜƧƴŠƴŞ 
fotografie z ŀƪŎƝΣ Ȋ ƻŘŘŠƭŜƴƝ ƛ Ȋ ƻŘōŠǊǻ ƴŀ 
https://www.flickr.com/photos/transfuzka/albums .  

bŀǑŜ ǎǘłǾŀƧƝŎƝ ŘłǊŎƻǾǎƪł ȊłƪƭŀŘƴŀ Ƴł ȊƘǊǳōŀ срлл ŘłǊŎǻΣ ƪŀȌŘȇ 
Ǌƻƪ ǎŜ ƴłƳ ǇƻŘŀǌƝ ƻǎƭƻǾƛǘ ŎŎŀ мллл ƴƻǾȇŎƘ ŘłǊŎǻΣ ƴŜƧǾŠǘǑƝ 
ǇǊƻŎŜƴǘƻ ŘłǊŎǻ Ƨǎƻǳ ƳǳȌƛ ǾŜ ǾŠƪǳ ол-плƭŜǘΦ 2łǎǘ ƴŀǑƛŎƘ ŘłǊŎǻ Ƨǎƻǳ 
ƭƛŘŞΣ ƪǘŜǊȇƳ ŘłǊŎƻǾǎǘǾƝ Ȋ ƴŠƧŀƪŞƘƻ ŘǻǾƻŘǳ ȊƳŠƴƛƭƻ ȌƛǾƻǘΦ !Ǚ ǳȌ ƧŜ 
ǇƻǘǌŜōŀ ƪǊǾŜ ƻŘ ŘǊǳƘȇŎƘ ǇǌƛǾŜŘƭŀ ƪ ŘłǊŎƻǾǎǘǾƝΣ ƴŜōƻ ǎŜ Ȋ ŘłǊŎŜ ǎǘŀƭ 
ǇŀŎƛŜƴǘΣ ƪǘŜǊȇ ƪǊŜǾ ǇƻǘǌŜōƻǾŀƭΣ ƴŜōƻ ƧŜƴ ŘŀǊǳƧƝΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƳŀƧƝ ŘƻƳŀ 
ƴŠƪƻƘƻΣ ƪŘƻ ƪǊŜǾ ǎłƳ ǇƻǘǌŜōǳƧŜΦ ±ƝŎŜ ǎŜ ƻ ǘŠŎƘǘƻ ǇǌƝōŠȊƝŎƘ 
ŘƻőǘŜǘŜ ǇǊłǾŠΣ ƪŘȅȌ ƴŀǾǑǘƝǾƝǘŜ ƴŀǑŜ ƻŘŘŠƭŜƴƝΦ  

Wŀƪƻ ǇǊǾƻŘłǊŎŜ ƳǻȌŜǘŜ ǇǌƛƧƝǘ 
ƪŘȅƪƻƭƛǾΣ ōŜȊ ƻōƧŜŘƴłƴƝΦ WŜ 
ŘǻƭŜȌƛǘŞ ōȇǘ ƴŀ ƻŘōŠǊ 
ǇǌƛǇǊŀǾŜƴȇΦ 5ǻƭŜȌƛǘŞ ƧŜ 
ŘƻŘǊȌƻǾŀǘ Ǉƛǘƴȇ ǊŜȌƛƳΣ ŘƻōǌŜ 
ǎŜ ƴŀǎƴƝŘŀǘΦ 5ƻǇƻǊǳőǳƧŜƳŜ 
ōƝƭŞ ǇŜőƛǾƻΣ ƳŀǊƳŜƭłŘǳΣ 
ƳŜŘΣ ǇǌŜǎƴƝŘłǾƪǳΣ ǇƛǑƪƻǘȅΣ 
ƻǾƻŎƴȇ ǎŀƭłǘΦ 5ǻƭŜȌƛǘŞ ƧŜ 
ǾȅǾŀǊƻǾŀǘ ǎŜ ŘŜƴ ǇǌŜŘ 
ƻŘōŠǊŜƳ ǘǳőƴȇƳ ƧƝŘƭǻƳ ŀ 
v ŘŜƴ ƻŘōŠǊǳ ƳƭŞőƴȇƳ 

http://www.facebook.com/470ml
https://www.flickr.com/photos/transfuzka/albums


 
 

ǾȇǊƻōƪǻƳΦ tǌƛƧƝǘ ǎǇǊłǾƴŠ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴȇ ƴŀ ƻŘōŠǊ ƧŜ ȊłƪƭŀŘΣ ǇƻǘƻƳ ǳȌ 
ƧŜƴ ǎǘŀőƝ ƻōőŀƴǎƪȇ ǇǊǻƪŀȊ ŀ ŘƻōǊł ƴłƭŀŘŀΦ 

.ǳŘŜƳŜ ǊłŘƛΣ ǇƻƪǳŘ ƻ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ŘŀǊƻǾŀǘ ƪǊŜǾ ȊŀőƴŜǘŜ ǾǻōŜŎ 
ǳǾŀȌƻǾŀǘΣ Ǉŀƪ ǳȌ ƪ ǘƻƳǳ ƴŀǾǑǘƝǾƛǘ ǘǊŀƴǎŦǳȊƴƝ ƻŘŘŠƭŜƴƝ ŎƘȅōƝ 
ƪǊǻőŜƪΦ 

bŀǑƛ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴƝ ŘłǊŎƛ. 

 

¢ǊŀƴǎŦǳȊƴƝ ƻŘŘŠƭŜƴƝ hƭƻƳƻǳŎ 

IÉĤÔñÎþ ÐÏÔÏËÁ 

tǌŜŘƭƻƴƛ ǇǊƻōŠƘƭƻ őƛǑǘŠƴƝ ƴŀǑŜƘƻ ǇƻǘƻƪŀΦ bƻ ƴŀǑŜƘƻΧ.ƴŜƴƝ ƴłǑΣ 

ƧŜƴ ƻōŎƝ ǇǊƻǘŞƪłΦ ±Ŝ ǎǇǊłǾŠ Ƙƻ Ƴł tƻǾƻŘƝ aƻǊŀǾȅΦ ! Ŏƻ ǎƛ ōǳŘŜƳŜ 

ƴŀƭƘłǾŀǘΣ ƴŜƴƝ ǘƻ ǌŜƪŀ aƻǊŀǾŀΣ ƳǳǎŜƭƛ ƧǎƳŜ Ǉƻőƪŀǘ ŀȌ ōǳŘƻǳ 

ƪŀǇŀŎƛǘȅ ŀ ǇŜƴƝȊŜ ŀ ǘŀƪ ōȅƭ ǌłŘƴŠ ȊŀƴŜǑŜƴȇΦ bŜƳł ǎƳȅǎƭ 

ǇƻƭŜƳƛȊƻǾŀǘ ƴŀŘ ǘƝƳ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ǎŜ ǘŀƳ ǘƻ ōƭłǘƻ ǳǎŀȊƻǾŀƭƻ ŀ ǇǊƻőΦ 

{ǇƝǑ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ ǊłŘƛΣ ȌŜ Ǉƻ ǘŠŎƘ ǾǑŜŎƘ ǎǘŀǊƻǎǘŜŎƘ ƪƻƭŜƳ ǳƭƻȌŜƴƝ 

ǎŜŘƛƳŜƴǘǻΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜƧǎƻǳ ƴƛŎ ƧƛƴŞƘƻ ƴŜȌ ǎǇƭŀǾŜƴł ǇǻŘŀΣ ƴŀǎǘŀƭ őŀǎΣ 



 
 

ƪŘȅ tƻǾƻŘƝ aƻǊŀǾȅ ǎǇƭƴƛƭƻ ǎǾƻǳ ǇƻǾƛƴƴƻǎǘ ǵŘǊȌōȅ ǘƻƪǳΦ ¦ƭƻȌŜƴƝ 

ǘŀƪƻǾȇŎƘ ǎŜŘƛƳŜƴǘǻ ƧŜ ǾȌŘȅ ǇǊƻōƭŞƳΦ bŜΣ ȌŜ ōȅ ǘƻ ōȅƭ ƴŠƧŀƪȇ 

ǘƻȄƛŎƪȇ ƻŘǇŀŘΣ ǊƻȊōƻǊȅ ǳƪŀȊǳƧƝΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ǎǇƭŀǾŜƴł ȊŜƳƛƴŀΣ ŀƭŜ ȊŜ 

ǎǘǊŀƴ ǾƭŀǎǘƴƝƪǻ ŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇƻƭƴƻǎǘƝ ǎŜ ǾȌŘȅ ƴŀƧŘŜ ƴŠƧŀƪȇ ŘǻǾƻŘΣ 

ǇǊƻő ǘƻ ƴŜŎƘǘŠƧƝΦ  

[Ŝǘƻǎ ƧǎƳŜ ǎŜ ǊƻȊƘƻŘƭƛΣ ȌŜ ȊƪǳǎƝƳŜ ǘƻƳǳ ǇǊƻōƭŞƳǳ ǇǌŜŘŎƘłȊŜǘΦ 

±ȅƘƭłǎƛƭŀ ǎŜ ōǊƛƎłŘŀ ŀ őłǎǘ ǇƻǘƻƪŀΣ ƻŘ 2h± ƪ mostu u {ƳŞƪŀƭǻ se 

ǾȅőƛǎǘƛƭŀΦ { ohledem na to, ȌŜ Ǒƭƻ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƧŜƴ ƻ ǾȅǘǊƘłƴƝ ǘǊłǾȅ ŀ 

ǾȅƘǊƴǳǘƝ ƳŀƭŞ őłǎǘƛ ǎŜŘƛƳŜƴǘǻ Ȋ korytaΣ ƴŜōȅƭƻ ǳȌ ƴȅƴƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 

ƳŀǘŜǊƛłƭǳ ƳŀƭŞ. Pǌƛ őƛǑǘŠƴƝ tƻǾƻŘƝƳ aƻǊŀǾȅ ōȅƭȅ ƻŘǎǘǊŀƶƻǾłƴȅ ŀȌ 

ǇǻƭƳŜǘǊƻǾŞ ǾǊǎǘǾȅ ōƭłǘŀΦ ±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǾȇǎƭŜŘƪǳ ōǳŘŜƳŜ ǎ ǘŀƪƻǾȇƳ 

őƛǑǘŠƴƝƳ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ǘŜƴǘƻ ǇƻǎǘǳǇ ƧŜ 

ǇƻŘǎǘŀǘƴŠ ŜŦŜƪǘƛǾƴŠƧǑƝΦ [ŞǇŜ őŀǎǘŠƧƛ ŀ Ǿ ƳŜƴǑƝƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƴŜȌ 

s őŀǎƻǾȇƳ ǊƻȊŜǎǘǳǇŜƳ ŀ ōƻƧƻǾŀǘ ǎ ǘƝƳΣ ƪŀƳ Řłǘ ǘŜƴ ǎŜŘƛƳŜƴǘΦ  

5ŠƪǳƧŜƳŜ ǾǑŜƳ ȊǵőŀǎǘƴŠƴȇƳ ŀ Ǿ ōǊȊƪŞ ŘƻōŠ ǇƭłƴǳƧŜƳŜ ŘǊǳƘƻǳΣ 

podobnoǳ ŀƪŎƛ ƴŀ ŘƻőƛǑǘŠƴƝ Ȋōȅǘƪǳ ǘƻƪǳΦ .ǊƛƎłŘƴƝƪǻΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ŎƘǘŠƭƛ 

ŀƪǘƛǾƴŠ ǇƻŘƝƭŜǘΣ ōȅƭƻ ǘƻƭƛƪΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎǘƛƘƭƛ Ǉƻ ǳǊőƛǘȇŎƘ ƛƴǘŜǊǾŀƭŜŎƘ 

v ǇǊłŎƛ ǎǘǌƝŘŀǘ ŀ ǇǊłŎŜ Ǒƭȅ ƻ ǘƻ ǊȅŎƘƭŜƧƛΦ 



 
 

YŘȅȌ ǳȌ ƧǎƳŜ ǳ ǘŞƳŀǘǳ ǾƻŘŀΣ ŘƻǾƻƭƝƳ ǎƛ ƧŜŘŜƴ ǇƻǎǘǌŜƘΦ bŜŘłǾƴƻ 

se v obci objevily v ǇƻǑǘƻǾƴƝŎƘ ǎŎƘǊłƴƪłŎƘ ƭŜǘłƪȅΣ ƪǘŜǊŞ 

ǳǇƻȊƻǊƶƻǾŀƭȅ ƴŀ ƳƻȌƴƻǎǘ ƻǇŀƪƻǾŀƴŞƘƻ ǊƻȊōƻǊǳ ǾƻŘ ȊŜ ǎǘǳŘƴƝ  

z ŘǻǾƻŘǳ ȊǾȇǑŜƴŞƘƻ ȊłƧƳǳΦ [ŜǘłƪƻǾł ŎŜƴŀ ǎŜ ǇƻƘȅōƻǾŀƭŀ ƻƪƻƭƻ 

плл YőΦ ± kontextu s ǘƝƳΣ ȌŜ ƻōŜŎ Ǿ Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ȊŀƧƛǑǙƻǾŀƭŀ 

ŀǳǘƻǊƛȊƻǾŀƴƻǳ ƭŀōƻǊŀǘƻǌ ƴŀ ǊƻȊōƻǊȅ ǇƛǘƴŞ ǾƻŘȅ ōȅ ǎŜ ƳƻƘƭƻ ȊŘłǘΣ 

ȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǇƻƪǊŀőƻǾłƴƝ ǘŞǘƻ ŀƪŎŜΦ tǊŀǾŘƻǳ ƧŜ ǘƻΣ ȌŜ ƻōŜŎ 

v ǎƻǳőŀǎƴŞ ŘƻōŠ ȌłŘƴƻǳ ǘŀƪƻǾƻǳ ŀƪŎƛ ƴŜƻǊƎŀƴƛȊǳƧŜ ŀ ƴŜǇƻŘƝƭƝ ǎŜ 

ƴŀ ƴƝΦ  

tŀǾŜƭ /ƘǊłǎǘ 

NaĠþÚÅÎþ ÏÂÃÅ ɀ ÔÒĿÎþ ĠÜÄ 

ZaǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾƻ ƻōŎŜ ƴŀ ǎǾŞƳ ноΦ ȊŀǎŜŘłƴƝΣ ǇǌƛƧŀǘȇƳ ǳǎƴŜǎŜƴƝƳ 

23/10-нлмтΣ ǎŎƘǾłƭƛƭƻ bŀǌƝȊŜƴƝ ƻōŎŜ ς ǘǊȌƴƝ ǌłŘΦ WŘŜ ƻ ǘƻΣ ȌŜ ƴȅƴƝ ƧŜ 

v ƻōŎƛ ǘƝƳǘƻ ǘǊȌƴƝƳ ǌłŘŜƳ ȊŀƪłȊłƴ ǇƻŘƻƳƴƝ ǇǊƻŘŜƧ ȊōƻȌƝ ŀ ǎƭǳȌŜōΦ 

V ǇǌƝǇŀŘŠΣ ȌŜ ōȅ ±łǎ ǎƴŀŘ ǘŀƪƻǾȇǘƻ ǇǊƻŘŜƧŎŜ ƴŀǾǑǘƝǾƛƭΣ ƴŜǾłƘŜƧǘŜ 

ƴłǎ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾŀǘΦ WƛȌ Ƨǎƻǳ ƻōƧŜŘƴłƴȅ ŎŜŘǳƭŜ Ǉǌƛ ǇǌƝƧŜȊŘǳ do obce, 

ƪǘŜǊŞ ƻ ǘƻƳǘƻ ƴŀǌƝȊŜƴƝ ōǳŘƻǳ ǾǑŜŎƘƴȅ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀǘΦ 

3ÐÏÒÔÏÖÎþ ÏÄÐÏÌÅÄÎÅ 

tǌƛƧřǘŜ ǎŜ ƴŜƧŜƴ ǇƻŘƝǾŀǘΣ ŀƭŜ ƛ ŀƪǘƛǾƴŠ Ȋǵőŀǎǘƴƛǘ ǎǇƻǊǘƻǾƴƝƘƻ 

odpoledne. tǊƻ ŘŠǘƛ ōǳŘŜ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƻ ǎǇƻǳǎǘŀ ǎǇƻǊǘƻǾƴƝŎƘ ŀƪǘƛǾƛǘ 

ŀ ǵƪƻƭǻΦ {ƪłƪŀŎƝ ƘǊŀŘΣ ƧƝȊŘŀ ƴŀ ƪƻƴƛΣ ƭƻřƪŀ ƴŀ ǊȅōƴƝce a spousta 

ŘŀƭǑƝŎƘ ǵƪƻƭǻΦ wƻŘƛőŜ ǎƛ ǇƻǘŞ ƳǻȌƻǳ ȊŀƘǊłǘ Ǿ jednom z ǘȇƳǻΣ ŀǙ ǳȌ 

Ȋŀ ǎǾƻōƻŘƴŞ ƴŜōƻ Ȋŀ ȌŜƴŀǘŞΦ YŘƻ Ƴł ȊłƧŜƳ ǎƛ ȊŀƘǊłǘΣ ƴŜǾłƘŜƧǘŜ ǎƛ 

s ǎŜōƻǳ ǾȊƝǘ ǇƻǘǌŜōƻǳ ƻōǳǾΦ  

YƻƴŀǊ [ǳōƻƳƝǊΣ ǎǘŀǊƻǎǘŀ ƻōŎŜ  



 
 

 


